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Főorvos asszony, milyen szempont-
okkal vágtak neki a beruházásnak?
– Az állandó pénztelenségben az egyik
legfontosabb cél a gazdaságosság javítá-
sa. Régebben az intézetnek tizenhat ste-
rilizátora volt, ezek használati ideje 22,5
év. A gépeket lejárati idő szerint sorba
állítottuk, és kiderült, hogy a legelső be-
rendezés 2006-ban, legutolsó 2009-ben
fog lejárni. Ezért úgy döntöttünk, hogy
mivel az elektromos energia sem lesz ol-
csóbb, és a tizenhat különálló egység ál-
landó ÁNTSZ-ellenőrzése, is jelentős ki-
adást jelent, egy központi autoklávval
szeretnénk minden műszeres osztály
sterilizációs igényét kielégíteni.

Úgy tűnik, az átlagosnál komolyab-
ban veszik a sterilizáció kérdését.
– Előre tekintünk. Jobb megelőzni a prob-
lémát. Minden ilyen típusú járóbeteg
szakrendelésnél, ahol sok szakma dolgo-
zik együtt, ahol nagy a betegforgalom,
még fokozottabban figyelni kell a fertő-
zésveszélyre. Takarító- és tisztítószerein-
ket, és minden olyan fertőtlenítőszerün-
ket, amellyel dolgozunk, az ÁNTSZ-szel
egyeztetett módon cseréljük, az ő javasla-
taik alapján vásároljuk meg őket. Mi part-
nernek tekintjük az ÁNTSZ-t. Emellett
intézetünk a rendszeres ÁNTSZ-vizsgála-
tokon túl hetente egy külső vállalkozóval
végeztet saját tesztet is, amit jegyzőköny-
vezünk. Fontosnak tartom, hogy folyama-
taink kontrollálhatóak legyenek.

Hogyan választották ki a beszállítót?
– Természetesen közbeszerzési eljárást
írtunk ki. Az 1982-ben gyártott autoklá-
vunk használati ideje lejárt. A meglévő
helyiség mérete, illetve korábbi autok-
lávjaink kapacitása alapján határoztuk
meg a számunkra szükséges berende-
zést. Egy 90 literes szaturált, gőzös au-
toklávra volt szükségünk. Fontos volt,
hogy a berendezés folyamatos működés-
sel biztosítsa a sterilizálási szükségletet.

Végül három pályázó adott be érvényes
ajánlatot, és közülük az ICOS Colussi
Hungary ajánlata volt a legkedvezőbb.

Miért?
– Ők vállalták azokat a feltételeket, ame-
lyeket mi kértünk. Kértük a sterilizáló
helyiség alkalmassá tételét a gép fogadá-

sára. Előzetes ÁNTSZ-javaslatot kértünk
a padozat, csempe, csapok, bútorok el-
helyezésére, és ez alapján kellett nekik
elvégezniük a kiviteli munkákat. Ők,
mindezek mellett még adtak ajándékba
asztalokat, polcokat, tehát berendezték
a szobát. Odaadtuk a kulcsot, és két hét
alatt elvégeztek mindent. Falat kellett
bontani, majd építeni, elektromos háló-
zatot, fűtést, vizet és szennyvízelvezetést
kialakítani. Tehát a helyiséget alkalmas-
sá kellett tenni a gépek fogadására. 

Milyen módon sikerült finanszírozni
a beruházást?
– Természetesen saját forrásból gazdál-
kodtuk ki a tízmilliós nagyságrendű be-
ruházást.

Elégedettek a berendezéssel?
– Az autoklávot egy hónapja adták át.
Azóta elkezdtük a betanulást. Annyira,
hogy az összes kötelező tesztet elvégez-

tettük, és folyamatosan állítjuk át a ren-
delőintézetet az új autoklávra. Például a
sebészetet már teljes mértékben ez az
autokláv látja el steril eszközökkel. A be-
rendezés mellett gondoskodtunk a sze-
mélyi feltételekről is. Korábban az osztá-
lyos nővérek végezték a sterilizálást. Az
új berendezéshez fölvettünk egy főállású
és egy részmunkaidős szakdolgozót. Az
osztályos nővérek terhelése így valame-
lyest csökkent, ami azért jó, mert ők na-
gyon sokat dolgoznak, egy 8 órás mű-
szakban akár 80-100 beteget is ellátnak.

Milyen területen tapasztaltak haté-
konyság javulást?
– A sterilizációs tevékenység egységesí-
tésével nagyon sokat nyertünk. Koráb-
ban a tizenhat gépnél tizenhat különbö-
ző módon próbálták az előmosást elvé-
gezni. A heti ellenőrzéseknél egy-egy
osztályon néha előfordult pozitivitás az
eszközökön. Az új autokláv és a hozzá
kapcsolódó mosogatógép beállítása ja-
vítja az eredményeinket. Emellett lehe-
tőség nyílt a nagyobb kórházi műtők
mintájára műszer egységcsomagok ké-
szítésére. A meglévő kézi műszer kész-
letet ugyan növelni kellett, de ezzel je-
lentős mértékben javult az assziszten-
sek, orvosok munkája. Ez a módszer
időben is gyorsabb, jobban védi az esz-
közöket, úgy, hogy mellette spórolunk
is, hiszen a csomagolásban 12 vagy 30
napig, de akár egy évig steril marad a
műszer.

Mi a véleménye a beszállító cégről?
– Igényesek. A szoros együttműködés-
ben precízek, pontosak, és rugalmasak
voltak. Nem arra törekedtek, hogy a leg-
olcsóbb kézmosót tegyék be, hanem a
szakmai elvárásoknak megfelelő beren-
dezéseket helyeztek el. Az ajándék rozs-
damentes bútorzat is kiváló minőségű.
Az együttműködés, a beépített berende-
zések a szakmai elveknek tökéletesen
megfelelnek. Lehet, hogy azért, mert
széles termékskálájuk miatt a sterilizáci-
ós munkahelyet komplett módon fel
tudták szerelni a saját termékeikből. Ne-
künk alig volt feladatunk. Mi kitaláltuk,
hogy mire lenne szükségünk, ők pedig
tökéletesen megvalósították.
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Előre tekintünk

Dr. Bakonya Máriát, a szigetszentmiklósi
Szakorvosi Rendelőintézet igazgató főor-
vosát új sterilizációs beruházásukról kér-
deztük.

Dr. Bakonya Mária az ICOS Colussi MS 32 NE
autokláv mellett
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